
ÇA Roses hem d«establir unes bases de conviv�ncia

igualit�riaÈ

Gerard Teixid� �s el coordinador d'immigraci� de la secci� local d'ERC i diu

que calen iniciatives d'integraci�

Gerard Teixid� �s regidor d«ERC.

MAIRENA RIVAS

Gerard Teixid� va n�ixer fa 25 a Roses i �s mestre, tot i que ara

mateix no exerceix en l'�mbit docent. �s especialista en Educaci�

Ar t�stica i tamb� s'ha format en Educaci� Emocional, per treballar

temes relacionats amb el dol i les ferides emocionals. Actualment,

treballa al Centre Cultural La Merc� de Girona i compagina la seva

professi� amb el c�rrec de regidor d'ERC a l'Ajuntament de Roses i

amb la coordinaci� d'immigraci� i educaci� a la secci� local del grup republic�, dins l'Ërea de Benestar Social,

juntament amb J�lia L�pez.

Com a coordinador de l'Ërea d'Immigraci� de la secci� local d'ERC, Gerard Teixid� ha por tat les regnes d'una

confer�ncia en qu� s'ha posat sobre la taula la crisi dels refugiats sirians, de la m� de l'exper ta jur�dica en

migracions internacionals i en pol�tiques migrat�ries Carmen Baldrich L�pez. El responsable d'immigraci�

explica que una de les din�miques del seu grup �s poder oferir coneixement sobre temes d'actualitat, a trav�s

d'aquest tipus de xerrades. En l'entrevista, Teixid� parla sobre la situaci� de la immigraci� a Roses i lloa la feina

que est� desenvolupant la Xarxa de Conviv�ncia.

Quina �s la tasca del coordinador d'immigraci�?

El que pretenem ERC �s una an�lisi exhaustiva de la situaci� referent a immigraci� que tenim a Roses, que �s

una situaci� complexa, perqu� hi ha una par t de la poblaci� que �s immigrada de diferents par ts del m�n,

predominant els provinents de pa�sos �rabs i principalment del Marroc.

En qu� consisteix l'an�lisi?

Primer cal fer una an�lisi de la situaci� per poder, despr�s, aplicar unes pol�tiques m�s concretes i detallades.



Quan vam fer el programa de campanya, vam incloure-hi un dec�leg amb els deu punts clau en qu� incidir�em. Un

dels punts el vam dedicar a pol�tiques socials.

I qu� diu aquest punt?

El nostre comprom�s �s poder incorporar a les nostres pol�tiques les iniciatives impulsades per entitats o

administracions per tractar la pobresa i que tinguin en compte la immigraci�. El nostre comprom�s �s anar-nos

adherint a programes d'administracions superiors que ens puguin ajudar, dins del nostre municipi, a gestionar

aquest fet.

Quina �s la realitat en l'�mbit d'immigraci� a Roses?

No ens agrada parlar de problem�tica. Quan parlem d'immigraci�, preferim referir-nos a un avantatge. �s un

avantatge que una ciutat tingui persones de diferents cultures, de diferents llocs, ja que aix� �s com s'enriqueix

la societat en com�. Per� s� que �s veritat que, a Roses, hem d'anar fent un treball constant, de cohesi� entre els

ciutadans nouvinguts i les persones aut�ctones, per anar establint unes bases de conviv�ncia m�s pl�cida, m�s

igualit�ria, i sobretot que hi hagi relaci�.

Com s�n per a vost� les pol�tiques de cohesi�?

Quan parlem de cohesi�, no �s nom�s perqu� no hi hagi problemes, sin� que el que volem �s que hi hagi bones

relacions, amb els ve�ns, amb els companys de feina, amb els pares dels nens de l'escola. Per aix� volem anar

proposant activitats i projectes que vagin en aquesta l�nia. No ens agraden les pol�tiques d'integraci� que s�n

separadores. Per exemple, quan hi ha un projecte nom�s destinat a immigrants i nom�s l'utilitzen immigrants,

realment no s'estableix una relaci� amb la resta de persones que viuen en un mateix municipi.

A Roses, s'han format guetos?

N'hi ha, i ens agradaria trencar aquestes zones on es concentra un nombre elevat d'immigrants d'una mateixa

proced�ncia. Sabem que aix� �s complicat. Per aix� volem oferir propostes i projectes que vagin m�s enll�.

Propostes tant interculturals com intergeneracionals. Relacionem molt l'Ërea d'Immigraci� amb l'Ërea d'Educaci�,

perqu� considerem que �s molt impor tant que hi hagi una tasca educativa, i que les escoles colálaborin amb

l'administraci� i viceversa. L'objectiu �s poder anar potenciant aquestes relacions, aquesta cohesi�, per anar



trencant els guetos. Volem que Roses sigui una ciutat ober ta i que hi hagi unes bones din�miques de relaci�.

La Xarxa de Conviv�ncia s'ha conver tit en un referent a Roses en bones pr�ctiques integradores. Com valora la

feina que fa?

�s molt bona. Una de les nostres regidores, la Vero Medina, forma par t d'aquesta associaci�, i jo tamb� he pogut

par ticipar personalment en un dels seus projectes, el primer viatge al Marroc que es va organitzar des de la

Xarxa de Conviv�ncia i que es fa cada any, amb la par ticipaci� de cinc joves catalans d'origen marroqu� i cinc

joves catalans amb origen catal�. Els projectes que fa la Xarxa de Conviv�ncia s�n per fectes per al municipi,

uns projectes que tamb� hauria d'anar fent l'administraci�.

ERC ha promogut fa uns dies una confer�ncia per informar la ciutadania de qu� est� passant a S�ria.

S�, �s una confer�ncia que vam fer seguint aquesta nostra l�nia d'oferir coneixement de primera m�. Ha estat la

primera confer�ncia d'aquest tipus que hem organitzat i en farem m�s. Creiem que �s impor tant tractar aquest

tema, perqu� �s d'una actualitat candent, i a m�s hem pogut aprof itar que a Roses hi ha una persona exper ta en

crisi de refugiats, Carmen Baldrich L�pez, que ens va fer una xerrada magistral.
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